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Bilag 7: Notat med behandling af høringssvar fra indkaldelse af forslag og idéer 
Forslag til lokalplan nr. 412 for vindmøller ved Vinge samt forslag til tillæg nr. 29 til Kommuneplan 2017 – 2029 
 
Der har været indkaldt forslag og idéer fra den 31. august 2018 til den 11. oktober 2018. 
 
Der har den 20. september 2018 været afholdt et borgermøde, der deltog ca. 120 personer. 
 
Der er kommet 17 besvarelser med forslag og ideer fra:  
 

Nr. Part/Navn Adresse Postnr. og by 

(1) Finn Morsing Flarupvej 13, Mollerup 8830 Tjele 

(2) Danmarks Naturfredningsforening, afd. Viborg  Hovedgaden 36, Vejrumbro 8830, Tjele 

(3) Sven og Linda Ring Lyngbakkevej 7 8830, Tjele 

(4) Bent Kiertzner Bigum Huse 4, Bigum 8830, Tjele 

(5) Iben Cristiansen Langsøvej 13 8830, Tjele 

(6) Anette Thykær Christensen Holmevej 35 8830, Tjele 

(7) Jette Cleemann Hobrovej 44 8830, Tjele 

(8) Morten Espersen Lyngbakkevej 12 8830, Tjele 

(9) Niels Cleemann Hobrovej 44 8830, Tjele 

(10) Dansk Ornitologisk Forening Tindbæk Byvej 30 8830, Tjele 

(11) Orla Anthonsen og Lene Hove Flarupvej 26 8830, Tjele 

(12) Tjele-Nørre Vinge Sognes Menighedsråd  Holmevej 24 8830, Tjele 

(13) Hans Tage og Elisabeth Lund Holmevej 24 8830, Tjele 

(14) Vammen Camping v. Anine og Harm-Wulf Sluyterman Langsøvej 15, Vammen 8830, Tjele 

(15) Lasse Solvang Jensen Flarupvej 19 8830, Tjele 

(16) Nancy Knudsen Tjele Møllevej 22, Vammen 8830, Tjele 

(17) Dorte Junker Thomsen Hobro Landevej 120 8830, Tjele 

 
 
Resume af besvarelserne fremgår af skemaet på næste side. Heraf fremgår forvaltningens forslag til svar på, om forslagene og idéerne kan indgå i 
planlægningen og miljørapporten / miljøkonsekvensrapporten.  
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Part Resume Forvaltningens forslag til svar 

1. 
Finn Morsing 

Bemærker, at det på borgermødet fremgik, at der er lokal modstand 
mod projektet.  
 
 
 
 
 
Opfordrer til, at Viborg Kommune vælger en grøn strategi, som ikke 
indebærer opstilling af vindmøller på land, men hvor kommunen i 
stedet er en rollemodel for bæredygtighed i det offentlige ved at 
tænke bæredygtighed ind i alle kommunens gøremål. 
 
 
 
 
Påpeger, at fremtidige offshore vindmølleparker skal anlægges 
mindst 15 km fra kysten.  
 

Borgermødet er et tilbud til borgere om at modtage information om 
projektet og samtidigt komme med forslag og ideer til emner, som 
politikerne kan ønske at få belyst nærmere i miljørapporten for 
planerne og projektet. Byrådet skal tage stilling til projektet på 
baggrund af miljørapporten. 
 
 
For byrådsperioden 2018-2021 er der indgået en 
konstitueringsaftale, hvoraf det fremgår, at der vil være fokus på at 
reducere brug af fossile brændstoffer til fordel for alternative 
energiformer bl.a. vindmøller.     
Viborg Kommune har strategisk fokus på flere muligheder for 
alternative energiformer.  
 
 
Betragtes som en konstatering. 

2. 
Danmarks 
Naturfredningsforening, 
afd. Viborg 

Er meget betænkelig ved planerne om vindmøller ved Vinge og 
påpeger, at følgende bør belyses og vurderes i miljørapporten:  

• At møllerne er ude af proportioner med det omgivende 
landskab, da de største naturlige højdeforskellige i området 
er ca. 40 meter – fra overfladen af Tjele Langsø i ca. kote 
10 til ca. kote 50 i landskabet omkring søen.  

• At vindmøllerne ønskes placeret i et område, hvor 
tajgasædgæs fouragerer og trækker, og at hvis gæssene 
kommer i kontakt med vindmøllerne kan det få 
konsekvenser for fuglene. 

• At støj og vibrationer er et væsentligt problem, som bør 
undersøges grundigt. 

• At lysafmærkningen af vindmøllerne vil medføre 
lysforurening om natten.   

 
 
Påpeger, at projektet ikke bør gennemføres, og at en tilsvarende 
energiproduktion let kan opnås med nogle få vindmøller placeret til 
havs. 

Vindmøllernes påvirkning af landskab og fugle herunder 
tagsædgåsen skal undersøges og vurderes i miljørapporten. 
Derudover skal vindmøllernes støjpåvirkning samt påvirkning fra 
vibrationer og lysafmærkning undersøges og vurderes i 
miljørapporten. Det er en forudsætning, at vindmøllerne kan 
overholde gældende bekendtgørelse om støj, for at planerne kan 
vedtages. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
For byrådsperioden 2018-2021 er der indgået en 
konstitueringsaftale, hvoraf det fremgår, at der vil være fokus på at 
reducere brug af fossile brændstoffer til fordel for alternative 
energiformer bl.a. vindmøller.   
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Viborg Kommune har strategisk fokus på flere muligheder for 
alternative energiformer.  
 

3. 
Sven og Linda Ring 

Protesterer mod forslaget om opstilling af 8-10 vindmøller og 
foreslår, at det afvises. 
 
 
Påpeger, at (3) vil blive udsat for støjgener på mindst 40 – 42 dB fra 
møllerne og (3) vil blive udsat for skyggekast på sommeraftener, 
hvilket vil gøre boligen ubrugelig. Dette vil medføre en forringet 
livskvalitet og glæde ved boligen. 
 
 
 
Mener, at støjgener og skyggekast vil forringe boligens 
markedsværdi. 
 
 
 
 
 
 
Vindmøllerne vil forringe områdets natur, fugle- og dyreliv i sådan 
en grad, at området må opfattes som et industriområde.  
 
 
 
Mener, at vindmøllernes opstilling virker suspekt, da: 

• Antallet af møller er ikke fastlagt. 

• De vil stå på langs af den fremherskende vind. 

• De vil stå meget tæt i forhold til hinanden, hvilket vil give et 
øget slid især på de møller som står midt i rækken. 

• Større slid vil betyde mere og større vedligehold. 
Vedligehold af møller er dyrt, hvorfor vil bygherre acceptere 
dette? 

• Den besynderlige opstilling vil derfor næppe kunne 
producere de i forslaget påståede 110 GW per år.  

• Giver indtryk af, at der ligger en anden grund bag ønsket 
om at opstille møllerne end energiproduktion til den lavest 
mulige pris. 

 

 
 
 
 
Det er en forudsætning, at vindmøllerne kan overholde gældende 
bekendtgørelse om støj og kommuneplanens retningslinje om 
maksimalt 10 timers skygge om året (reel skyggetid), for at 
planerne kan vedtages. Den samlede støjbelastning fra vindmøller 
må ikke overstige 42 dB og 44 dB ved hhv. 6 m/s og 8 m/s.  
 
 
Planlægning er erstatningsfri regulering, og der kan ikke på den 
baggrund ydes erstatning for værditab, skader og ulemper fra 
kommunen. Ansøger har tilkendegivet at ville tilbyde en 
værditabsordning, hvor naboer har mulighed for at søge om 
værditabserstatning baseret på værditabsordningen beskrevet i 
Bekendtgørelse af lov om fremme af vedvarende energi. 
 
 
Ifølge planloven betragtes vindmøller som et teknisk anlæg i det 
åbne land. Vindmøllernes påvirkning af områdets natur, fugle- og 
dyreliv skal undersøges og vurderes i miljørapporten.  
 
 
Byrådet har besluttet at undersøge flere muligheder for placering af 
vindmøller, med udgangspunkt i konkrete ansøgninger om opstilling 
af vindmøller.  
Det ansøgte projekt kan godt blive justeret undervejs i 
planlægningsprocessen, dog således at krav til afstand, støj mv. i 
forhold til nabobeboelse er overholdt. Lokalplanen og § 25 
tilladelsen fastsætter helt konkrete placeringer baseret på 
dokumentation (beregninger) for, at lovgivningen overholdes.  
Den endelige placering af vindmøllerne vil fremgå af de planforslag, 
som sendes i høring senere i processen.  
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Undrer sig over, at det rådgivende ingeniørfirma PlanEnergi har til 
opgave at rådgive både bygherre og kommune. Påpeger, at der må 
være en interessekonflikt, da det er bygherre, som betaler. 

 
 
 
 
Påpeger, at vindmøllerne er i modstrid med nationale og 
internationale aftaler om beskyttelse af Tajgasædgåsen. 

 
Ifølge miljøvurderingsloven skal bygherre levere en 
miljøkonsekvensrapport, som er udarbejdet af kvalificerede og 
kompetente eksperter. Ifølge planloven kan kommunalbestyrelsen 
forlange, at en bygherre yder kommunen bistand til en plans 
udarbejdelse herunder miljøvurderingen af planerne.  
 
 
Vindmøllernes påvirkning af tajgasædgåsen skal undersøges og 
vurderes i miljørapporten. Viborg Kommune vil i behandlingen af 
ansøgningen forholde sig til det, der er implementeret i dansk 
lovgivning vedr. vindmøller og sædgås. Det er kun disse forhold, 
der vil blive medtaget i miljørapporten. Hensigtserklæringer og 
aftaler den danske stat har indgået, som ikke er implementeret i 
dansk lovgivning vil derfor ikke blive behandlet. 
 

4. 
Bent Kiertzner 

Påpeger, at jf. notat af 9. marts 2010 har kommunen fastsat en 
minimumsafstand på 800 meter til Natura 2000 
fuglebeskyttelsesområder for egnede vindmøllerområder.  
Supplerer med, at egne observationer af tajgasædgæs viser, at 
gæssenes indflyvningshøjde betyder, at der bør være et 
afstandskrav på 3000 meter til Tjele Langsø: 
 
 
Bemærker, at Aarhus Universitet har foretaget logning af sædgæs, 
som viser tajgasædgæssenes primære trækruter. Kommenterer, at 
vindmøllerne vil skabe en tværgående barriere på gæssenes 
trækrute, og at gæssenes primære fourageringsområde ligger i 
opstillingsområdet.   
 
 
 
Henviser til de sider i Miljøministeriets vejledning om planlægning 
for og tilladelse til opstilling af vindmøller, som omhandler opstilling 
af vindmøller ved Natura 2000 områder og påpeger, at 
tajgasædgåsen er udpegningsgrundlag for Natura 2000 
fuglebeskyttelsesområde ved Tjele Langsø.  
 
 

I forbindelse med en overordnet udpegning af områder til vindmøller 
blev der foretaget en screening på baggrund af notatet. Afstanden 
blev fastsat i sammenhæng med screeningen i 2010. Der er ikke et 
lovmæssigt afstandskrav til Natura 2000-områder, men en plan eller 
et projekt kan ikke vedtages, hvis det ikke kan afvises, at planen 
eller projektet skader udpegningsgrundlaget.  
 
 
Vindmøllernes påvirkning af tajgasædgåsen skal undersøges og 
vurderes i miljørapporten. Det skal bl.a. undersøges om 
vindmøllerne vil skade udpegningsgrundlaget herunder 
tajgasædgåsens kollisionsrisiko med vindmøllerne. I miljørapporten 
vil blandt andet data om sædgåsens forekomst fra DOF-databasen 
indgå.  
 
 
Forvaltningen er bekendt med Miljøministeriets vejledning om 
planlægning for og tilladelse til opstilling af vindmøller, samt at 
tajgasædgåsen er udpegningsgrundlag for Natura 2000 
fuglebeskyttelsesområdet ved Tjele Langsø.  
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Er uforstående over for, at ud af de 5 ansøgninger om opstilling af 
vindmøller valgte byrådet at gå videre med projektet ved Vinge, 
mens 3 andre projekter skulle undersøges nærmere. 
 
 
 

Alle de 5 ansøgte projekter blev gennemgået og forhåndsvurderet 
af forvaltningen. Her blev det vurderet, at 4 af de 5 ansøgte 
områder umiddelbart vil være egnet til vindmøller, men at der er 
forskellige forhold i de enkelte projekter, som skal belyses og 
vurderes i en miljørapport, for at afklare om projekterne kan 
realiseres. Det sidste projekt blev vurderet mindre egnet til 
placering af vindmøller. 
Byrådet har besluttet at igangsætte fordebat for 
vindmølleprojekterne ved Tolstrup og Vinge for at undersøge 
muligheden for placering af vindmøller i områderne. Samtidigt 
besluttede byrådet, at de 3 andre projekter skulle afvente nærmere 
afklaring grundet distancen mellem 2 af projekterne samt 1 projekts 
placering i indflyvningszonen til Skive Lufthavn.  
 

5. 
Iben Cristiansen 

Ønsker at gøre indsigelse mod projektet.  
 
 
Henviser til retningslinjen om værdifulde landskaber i Viborg 
Kommunes kommuneplan 2017-2029.  
Er uforstående over for, hvordan det udpegede værdifulde landskab 
omkring Tjele Langsø ikke forringes ved opstilling af 8-10 
vindmøller, og stiller spørgsmål ved, hvordan vindmøllerne 
harmonerer med retningslinjerne for værdifulde landskaber.  
Ønsker redegjort for, hvorledes kommunen mener, at projektet er 
foreneligt med kommuneplanens udpegning og retningslinje for 
værdifulde landskaber.  
Mener, at placeringen af 8-10 vindmøller er i modstrid med 
naturværdierne i området ift. det rekreative område og Vammen 
Camping.   
 
 
Opfordrer til, at der udarbejdes en visualisering fra Langsøvej 13, 
campingpladsen og udsigtspunkter i Det rekreative område. 
Foreslår, at visualiseringerne laves som video, og at der også laves 
visualiseringer med natlys.   
Bemærker, at vindmøllerne vil have store konsekvenser for 
herlighedsværdien for (5) ejendom.    
 
 

 
 
 
Vindmøllernes påvirkning af landskab og naturværdier skal 
undersøges og vurderes i miljørapporten. Det skal bl.a. vurderes, 
om vindmøllerne vil være i strid med kommuneplanens retningslinje 
om værdifulde landskaber. På baggrund af miljørapporten skal 
byrådet tage stilling til projektet.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Miljørapporten skal indeholde visualiseringer af vindmøllerne set fra 
forskellige steder bl.a. skal vindmøllerne visualiseres fra Det 
rekreative område ved Tjele Langsø. Udvalgte visualiseringer skal 
udarbejdes både i dags- og nattelys. Der vil ikke indgå 
videovisualiseringer i miljørapporten.  
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Mener, at udsigten over søen ødelægges, at lavfrekvent støj og 
påvirkningen af fugle vil være til stor gene for (5), naboer, gæster 
og turister.   
 
 
 
 
Bemærker, at der er andre muligheder for kommunen for at opnå 
en bedre CO2-profil end ved opstilling af vindmøller. Foreslår, at 
kommunen lader sig inspirere af Økologisk Landsforenings 
klimakatalog med 40 tiltag, som økologiske landmænd arbejder 
med.  

Vindmøllernes påvirkning af landskab, fugle og støj skal 
undersøges og vurderes i miljørapporten. Det er en forudsætning, 
at vindmøllerne kan overholde gældende bekendtgørelse om støj 
herunder lavfrekvent støj, for at planerne kan vedtages. I 
miljørapporten skal det påvises, at støjgrænserne overholdes.  
 
 
For byrådsperioden 2018-2021 er der indgået en 
konstitueringsaftale, hvoraf det fremgår, at der vil være fokus på at 
reducere brug af fossile brændstoffer til fordel for alternative 
energiformer bl.a. vindmøller.   
Viborg Kommune har strategisk fokus på flere muligheder for 
alternative energiformer.  
 

6. 
Anette Thykær 
Christensen 

Besvarelsen er udgået efter anmodning fra (6).   
 
 

 
 
 
  

7. 
Jette Cleemann 

Har indsendt ”Et grønt eventyr”.  

 
Opfordrer politikkerne til at stoppe virkeliggørelse af projektet.  
 

Taget til efterretning. 

8. 
Morten Espersen 

Foreslår, at vindmøllerne placeres på havet.  
 
 
 
 
 
 
 
Mener, at opstillingsmønstreret medfører dårlig udnyttelse af de 
fleste af møllerne pga. vindforholdene.  
 
 
 
Påpeger, at placeringen af vindmøllerne vil påvirke mange 
mennesker og fugle, og mener derfor, at der ikke skal opstilles 
vindmøller, som ikke udnyttes optimalt.  
 
 
 

For byrådsperioden 2018-2021 er der indgået en 
konstitueringsaftale, hvoraf det fremgår, at der vil være fokus på at 
reducere brug af fossile brændstoffer til fordel for alternative 
energiformer bl.a. vindmøller.   
Viborg Kommune har strategisk fokus på flere muligheder for 
alternative energiformer.  
 
 
Byrådet har besluttet at undersøge flere muligheder for placering af 
vindmøller med udgangspunkt i konkrete ansøgninger om opstilling 
af vindmøller.  
 
 
I miljørapporten skal vindmøllernes påvirkning af mennesker og 
fugle belyses og vurderes. Derudover skal miljørapporten beskrive 
betydningen af vindmøllernes energiproduktion og bidrag til CO2-
reduktion.   
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9. 
Niels Cleemann 

Opfordrer til, at der ikke opstilles vindmøller ved Tjele Langsø.  
 
 
Beskriver naturen i området.  
 
 
Påpeger, at Viborg Kommune har udpeget 10 skønne natursteder 
som forslag til en naturkanon, og at Tjele Langsø ikke indgår i 
udpegningerne.  
 
 
Bemærker, at de lokale borgere ikke blev spurgt i forbindelse med 
placeringen af Apple. Nævner, at Apple vil grøn el.  
 
 
Mener, at landvindmøller er sorte erhvervsfremmeprojekter, som er 
blevet overhalet af havvindmøller, som etableres uden tilskud, og at 
landvindmøller ikke overlever det næste folketingsvalg.  
Foreslår et samarbejde mellem Viborg Kommune og Apple om 
udvikling af batteriparker. 
 
 
 
Foreslår Apple at vælge strøm fra egne havvindmølleparker og 
blive sponser for tajgasædgåsen.   
 
 
Mener, at Viborg Kommune har udset området til placering af 
industrianlæg og henviser til biogasanlægget ved Vammen.   
 
 
Påpeger, at der er en ny trend, hvor unge familier søger fra byer 
som Aarhus og København og ud på landet, og at landdistrikter 
scorer højest på livskvalitet.  
Stiller spørgsmål ved, om der opnås del i denne udvikling, hvis 
landskabet ødelægges med industrianlæg. 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
For byrådsperioden 2018-2021 er der indgået en 
konstitueringsaftale, hvoraf det fremgår, at der vil være fokus på at 
reducere brug af fossile brændstoffer til fordel for alternative 
energiformer bl.a. vindmøller.   
Viborg Kommune har strategisk fokus på flere muligheder for 
alternative energiformer.  
 
 
 
 
 
 
Ifølge planloven betragtes vindmøller som et teknisk anlæg i det 
åbne land.  
 
 
Miljørapporten skal belyse og vurdere vindmølleprojektets 
påvirkning af omgivelserne. Miljørapporten skal redegøre for 
undersøgelser af vindmøllers sundhedsmæssige konsekvenser. 
Byrådet har besluttet at undersøge flere muligheder for placering af 
vindmøller, med udgangspunkt i konkrete ansøgninger om opstilling 
af vindmøller.   
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Bemærker, at der skal ske en ændring af planerne, hvis der skal 
undgås et modsætningsforhold mellem land og by i Viborg 
Kommune.   

10. 
Dansk Ornitologisk 
Forening 

Påpeger, at tajgasædgåsens forekomst i området er et 
kardinalpunkt i forhold til de projekterede vindmøller.  
 
 
Præsenterer data om sædgåsens forekomst i Tjele-området.  
 
Påpeger, hvilke kommunale, statslige og internationale 
bestemmelser der er for sædgåsen og mener, at det viser, at 
vindmølleprojektet ikke kan realiseres. 
 
Mener miljørapporten skal indeholde: 

• Vindmøllernes barrieeffekt, når sædgæssene trækker til og 
fra fourageringsområder syd for Tjele Langsø. 

• Det forventede habitattab, nå gæssene ikke længere vil 
fouragere på marker mellem Vingevej og Lyngbakkevej. 

• Kollisionsrisiko. 

• Om der er en særlig risiko, når sædgæssene trækker om 
natten. 

 
Forventer, at miljørapporten tager hensyn til: 

• Viborg Kommunes Natura 2000 handleplan 2016-21 Tjele 
Langsø og Vinge Møllebæk fra 2017. 

• Miljøministeriets ”Vejledning om planlægning for og 
tilladelse til opstilling af vindmøller”. 

• Den internationale AEWA-plan for bevaring af 
tajgasædgåsen., som Danmark har tilsluttet sig. 

• Tidligere brev fremsendt af den svenske organisation SOF 
Bird Life. 
 

 
Påpeger, at vindmøllerne også kan udgøre en risiko for andre 
fuglearter f.eks. havørn, røg glente og sangsvane. Mener, at denne 
risiko skal vurderes i miljørapporten.  

 
 

Informationen om tajgasædgåsen er videregivet til ansøger og 
ansøgers rådgiver.  
 
 
Vindmøllernes påvirkning af tajgasædgåsen skal belyses og 
vurderes i miljørapporten. Det skal bl.a. undersøges om 
vindmøllerne vil skade udpegningsgrundlaget herunder 
tajgasædgåsens kollisionsrisiko med vindmøllerne. I miljørapporten 
vil blandt andet data om sædgåsens forekomst fra DOF-databasen 
fremgå. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Viborg Kommune vil i behandlingen af ansøgningen forholde sig til 
det, der er implementeret i dansk lovgivning vedr. vindmøller og 
sædgås. Det er derfor kun disse forhold der vil blive medtaget i 
miljørapporten. Hensigtserklæringer og aftaler, som den danske 
stat har indgået, der ikke er implementeret i dansk lovgivning vil 
derfor ikke blive behandlet. 
 
 
 
 
 
Vindmøllernes påvirkning af andre relevante fuglearter i området 
f.eks. havørn, rød glente og sangsvane skal undersøges og 
vurderes i miljørapporten. 
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Understreger, at vindmølleprojektet er uforeneligt med kommunale, 
nationale og internationale bestemmelser og vedtagelser om 
tajgasædgåsen.  

  
11. 
Orla Anthonsen og Lene 
Hove 

Påpeger, at det blæser mere på havet, og at havvindmøller 
producerer strøm i flere timer. 
 
Mener, at det ansøgte vindmølleprojekt ved Vinge er i et område, 
hvor der ikke er vind, og at opstillingsmønsteret ikke er optimalt i 
forhold til den dominerende vindretning.  
 
 
 
Nævner fuglebeskyttelsesområde, værdifuldt landskab, gravhøje, 
værdifuldt kulturmiljø, som mulige konflikter i området. 
 
 
 
Understreger, at projektet ikke ønskes realiseret, og at der i stedet 
bør bruges ressourcer på havvindmøller.   
 

Byrådet har besluttet at undersøge flere muligheder for placering af 
vindmøller, med udgangspunkt i konkrete ansøgninger om opstilling 
af vindmøller.  
For byrådsperioden 2018-2021 er der indgået en 
konstitueringsaftale, hvoraf det fremgår, at der vil være fokus på at 
reducere brug af fossile brændstoffer til fordel for alternative 
energiformer bl.a. vindmøller.  
 
 
Vindmøllernes påvirkning af fuglebeskyttelsesområdet, værdifuldt 
landskab, fortidsminder og værdifuldt kulturmiljø skal belyses og 
vurderes i miljørapporten.   
 
 
Viborg Kommune har strategisk fokus på flere muligheder for 
alternative energiformer. 
 

12. 
Tjele-Nørre Vinge 
Sognes Menighedsråd 

Anmoder om, at der i miljørapporten indgår følgende 
visualiseringer: 

• Nr. Vinge Kirke set fra nordsiden af Tjele Langsø med søen 
i forgrunden og vindmøllerne i baggrunden både i dags- og 
nattelys. 
 

• Vindmøllerne set som de vil fremtræde, når man forlader 
Nr. Vinge kirke og står med ryggen til indgangsdøren i 
våbenhuset. 
 

Miljørapporten vil indeholde en beskrivelse af vindmøllernes 
påvirkning af kirkerne inklusiv de ønskede visualiseringer. 

13. 
Hans Tage og Elisabeth 
Lund 

Undrer sig over, at projektet ved Vinge er genoptaget, når 
vindmølleprojekter i området tidligere er blevet forkastet.  
 
 
 
 
 
 
 
 

Der har tidligere været ansøgt om to mulige vindmølleområder ved 
Vinge. Klima- og Miljøudvalget drøftede ansøgningerne på et møde 
den 25. februar 2016. Udvalget besluttede, at der bl.a. skulle 
arbejdes videre med en nærmere afklaring af de to projekter ved 
Vinge, og at ansøgerne blev opfordret til at samarbejde. Den 1. juni 
2017 besluttede Klima- og Miljøudvalget, at der i 2017 ikke arbejdes 
videre med de prioriterede vindmølleprojekter herunder de to 
projekter ved Vinge. I 2018 modtog kommunen en samlet 
ansøgning om opstilling af vindmøller ved Vinge. 
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Spørger til politikkernes motivation for opstilling af vindmøller ved 
Vinge. Mener, at det ikke kan være hensynet til lokalbefolkningen 
og områder fauna, der ligger til grund for planerne. 
 
 
 
 
 
Mener, at projektet skal forkastes bl.a. på grund af: 

• Vindmøllernes påvirkning af naturen og omgivelserne ved 
Tjele Langsø. 

• Støjgener, lavfrekvent støj og skyggekast. 

• Vindmøllers indvirkning på affolkning af området. 

• At området er vindfattigt. 

• At hvis ansøgere indenfor 900 meter af vindmøllerne 
ønsker at flytte bort inden for et år efter opstilling af møller, 
så vil ansøger opkøbe husene, men ikke den tilhørende 
jord. 

• Vindmøllernes påvirkning af tajgasædgåsen. 

• Datacentrets store energiforbrug. 

• At PlanEnergi både skal rådgive ansøger og Viborg 
Kommune. 

• At der gives afslag til husstandsmøller i området. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 
Byrådet har besluttet at undersøge flere muligheder for placering af 
vindmøller med udgangspunkt i konkrete ansøgninger om opstilling 
af vindmøller. For byrådsperioden 2018-2021 er der indgået en 
konstitueringsaftale, hvoraf det fremgår, at der vil være fokus på at 
reducere brug af fossile brændstoffer til fordel for alternative 
energiformer bl.a. vindmøller. 
 
 
Vindmøllernes støj- og skyggekastpåvirkning samt påvirkning af 
naturen og omgivelserne skal undersøges og vurderes i 
miljørapporten. Det er en forudsætning, at vindmøllerne kan 
overholde gældende bekendtgørelse om støj herunder lavfrekvent 
støj og kommuneplanens retningslinje om maksimalt 10 timers 
skygge om året (reel skyggetid), for at planerne kan vedtages. I 
miljørapporten skal det påvises, at støjgrænserne og skyggetid 
overholdes.  
  
Ansøger har tilkendegivet at ville tilbyde en værditabsordning, hvor 
naboer har mulighed for at søge om værditabserstatning baseret på 
værditabsordningen beskrevet i Bekendtgørelse af lov om fremme 
af vedvarende energi. Derudover har ansøger tilkendegivet at ville 
tilbyde opkøb af boliger inden for 900 meter af vindmøllerne til 
markedsværdien + 10 % indtil 1 år efter vindmøllerne er opstillet.   
 
Miljørapporten skal redegøre for undersøgelser om vindmøllers 
sundhedsmæssige konsekvenser.  
 
Vindmøllernes påvirkning af tajgasædgåsen skal undersøges og 
vurderes i miljørapporten.  
 
Ifølge miljøvurderingsloven skal bygherre levere en 
miljøkonsekvensrapport, som er udarbejdet af kvalificerede og 
kompetente eksperter. Ifølge planloven kan kommunalbestyrelsen 
forlange, at en bygherre yder kommunen bistand til en plans 
udarbejdelse herunder miljøvurderingen af planerne.  
 
Husstands- og minimøller, som totalt er under 25 meter, kræver 
landzonetilladelse. Disse kan tillades på baggrund af en vurdering. 
Grundlag for vurderingen er blandt andet Bekendtgørelse om støj 
fra vindmøller og kommuneplanens retningslinje om vindmøller. Der 
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Mener, at vindmøllerne har en størrelse, der hører til på havet og 
ikke på land i et tætbefolket land som Danmark, og at strømmen 
produceres mere effektivt på havet.  
 
 
Påpeger, at kommunen i stedet bør sige ja til solceller, batteriparker 
og andre grønne tiltag.  
 

har umiddelbart ikke været ansøgninger om husstandsmøller i 
området i de seneste år.  
 
 
Ifølge Bekendtgørelse om planlægning for og tilladelse til opstilling 
af vindmøller kan der i kommuneplanen fastsættes retningslinjer for 
områder til opstilling af vindmøller med en totalhøjde på 150 meter.  
 
 
Viborg Kommune har strategisk fokus på flere muligheder for 
alternative energiformer.  

14.  
Vammen Camping v. 
Anine og Harm-Wulf 
Sluyterman 

Mener, at den ansøgte placering ikke er hensigtsmæssig, da 
vindmøllerne vil påvirke det stille naturområde, som Vammen 
Camping ligger i.  
Bemærker, at vindmøllerne vil medføre støj- og lysgener samt 
påvirke landskabet, hvilket vil have en negativ indvirkning på 
campingpladsens forretning og være forretningsbeskadigende.   
Spørger til, hvordan vindmølleprojektet er foreneligt med det 
udpegede værdifulde landskab i området.    

 

 

 
 
Påpeger, at campingpladsen gennem årene har modtaget flere 
danske og europæiske priser og udmærkelser med begrundelse i 
campingpladsens beliggenhed i uspoleret natur med udsigt over sø 
og skov. Mener, at vindmøllerne vil forstyrre forretningsgrundlaget.  
 
 
Mener, at vindmøllerne vil være i modstrid med det udlagte 
fritidsområde ved Vammen Camping. 

 

 

 

 
Opfordrer til, at der udarbejdes en visualisering med udgangspunkt i 
udsigten fra campingpladsen og fra broen ved det rekreative 
område.  
 

Vindmøllernes påvirkning af omgivelserne skal undersøges og 
vurderes i miljørapporten.  
Vindmøllernes støj- og skyggekastpåvirkning samt påvirkningen fra 
lysafmærkning og af landskab skal undersøges og vurderes i 
miljørapporten. Det skal bl.a. vurderes, om vindmøllerne vil være i 
strid med kommuneplanens retningslinje om værdifulde landskaber.  
Det er en forudsætning, at vindmøllerne kan overholde gældende 
bekendtgørelse om støj og kommuneplanens retningslinje om 
maksimalt 10 timers skygge om året (reel skyggetid), for at 
planerne kan vedtages. 
Byrådet skal tage stilling til projektet på baggrund af miljørapporten. 
 
 
Planlægning er erstatningsfri regulering, og der kan ikke på 
den baggrund ydes erstatning for værditab og ulemper.  
 
 
 
 
Der er ca. 2,1 km fra det ansøgte vindmølleområde til den udlagte 
kommuneplanramme for et fritidsområde ved Vammen Camping. 
Vindmøllernes påvirkning af det støjfrie område ved Tjele Langsø 
skal vurderes i miljørapporten.  
  
 
Miljørapporten skal indeholde visualiseringer af vindmøllerne set fra 
forskellige steder bl.a. skal vindmøllerne visualiseres fra Vammen 
Camping og Det rekreative område ved Tjele Langsø. 
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15. 
Lasse Solvang Jensen 

Tilslutter sig modstanden mod opstilling af vindmøller ved Vinge. 
 
 
Oplyser, at (15) bor ca. 800 meter fra de ansøgte vindmøller og 
beskriver at (15) i sin tid valgte at bosætte sig der på baggrund af et 
ønske om at komme væk fra byens larm og støj fra større veje og 
tætte på naturen.  
 
 
Oplyser, at (15) ikke ønsker at flytte, men mener, at det vil være 
nødvendigt, hvis vindmøllerne bliver en realitet på grund af støj- og 
skyggepåvirkning og forringelse af herlighedsværdi. Bemærker, at 
en salg af boligen vil medføre et økonomisk tab.   

 
 
 
 
 
 
 
 
 
Undrer sig over, at politikkerne mener, at vindmøller med den 
ansøgte størrelse kan placeres på landjorden og i et naturrigt 
område som Vinge.  
Spørger til, hvorfor der planlægges for vindmøller på land, når 
vindmøller på havet har en større effekt.  
 
 
 
 
 
 
 
 
Mener, at naturen tilsidesættes ved realisering af projektet, og at 
ingen natur forskønnes af vindmøller. 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
Vindmøllernes støj og skyggekastpåvirkning skal undersøges og 
vurderes i miljørapporten. Det er en forudsætning, at vindmøllerne 
kan overholde gældende bekendtgørelse om støj og 
kommuneplanens retningslinje om maksimalt 10 timers skygge om 
året (reel skyggetid), for at planerne kan vedtages.  
Ansøger har tilkendegivet at ville tilbyde en værditabsordning, hvor 
naboer har mulighed for at søge om værditabserstatning baseret på 
værditabsordningen beskrevet i Bekendtgørelse af lov om fremme 
af vedvarende energi. Derudover har ansøger tilkendegivet at ville 
tilbyde opkøb af boliger inden for 900 meter af vindmøllerne til 
markedsværdien + 10 % indtil 1 år efter vindmøllerne er opstillet.   
 
 
Ifølge Bekendtgørelse om planlægning for og tilladelse til opstilling 
af vindmøller kan der i kommuneplanen fastsættes retningslinjer for 
områder til opstilling af vindmøller med en totalhøjde på 150 meter. 
Byrådet har besluttet at undersøge flere muligheder for placering af 
vindmøller, med udgangspunkt i konkrete ansøgninger om opstilling 
af vindmøller. For byrådsperioden 2018-2021 er der indgået en 
konstitueringsaftale, hvoraf det fremgår, at der vil være fokus på at 
reducere brug af fossile brændstoffer til fordel for alternative 
energiformer bl.a. vindmøller.   
Viborg Kommune har strategisk fokus på flere muligheder for 
alternative energiformer.  
 
 
Vindmøllernes påvirkning af områdets landskab og natur skal 
undersøges og vurderes i miljørapporten. 
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Påpeger, at det ansøgte område ikke i forvejen er præget af støj 
eller elementer, som skæmmer landskabet. 
 
 
Bemærker, at dyrene tilsidesættes med projektet. Især flagermus, 
tajgasædgæs og andre fugle er udsatte. Er bekymret for, at de 
tiltag, som skal beskytte tajgasædgæssene ikke er overholdt. 
Stiller spørgsmål ved, hvordan andre pattedyr vil påvirkes af 
vindmøllerne, og påpeger, at dette ønskes belyst i miljørapporten. 
 
 
Påpeger, at vindmøllerne påvirker gravhøje. 

 
 
 
Mener, at den lavfrekvente støjs indvirkning på helbredet ikke er 
endegyldigt klarlagt, og påpeger, at det er at gamble med folks 
helbred.  

 
 
Påpeger, at der er mange ejendomme, som vil blive berørt af støj 
og skyggekast fra vindmøllerne, og at det i fremtiden vil blive svære 
at sælge en ejendom nær et vindmølleområde, da udviklingen er, at 
vindmøller placeres på havet frem på land.  
Mener, at Viborg Kommune med godkendelse af vindmølleprojektet 
er med til at gøre området upopulært for boligsøgende.  
 
 
Bemærker, at projektet vil udsætte lokale for stresspåvirkning 
grundet spørgsmål og bekymringer.  
 
 
Oplyser, at (15) er fortvivlet og har en følelse af, at modstand mod 
projektet er nytteløst, da et tidligere vindmølleprojekt i området er 
blevet henlagt. Stiller spørgsmål ved, om projekter kan genoptages 
hvert 2. år, og kritiserer denne metode som udemokratisk.  

 
 
 

Vindmøllernes påvirkning af omgivelserne mht. støj skal 
undersøges og vurderes i miljørapporten.  
 
 
Vindmøllernes påvirkning af flagermus, fugle herunder 
tajgasædgåsen og pattedyr skal undersøges og vurderes i 
miljørapporten. 
 
 
 
 
Vindmøllernes påvirkning af fortidsminder i området skal 
undersøges og vurderes i miljørapporten.  
 
 
Miljørapporten skal redegøre for undersøgelser af vindmøllers 
sundhedsmæssige konsekvenser. 
 
 
 
 
Vindmøllernes støj og skyggekastpåvirkning skal undersøges og 
vurderes i miljørapporten Vindmøller kan resultere i et værditab på 
ejendomme i området. Derfor har ansøger tilkendegivet at ville 
tilbyde en værditabsordning, hvor naboer har mulighed for at søge 
om værditabserstatning baseret på værditabsordningen beskrevet i 
Bekendtgørelse af lov om fremme af vedvarende energi. 
 
 
Miljørapporten skal indeholde en redegørelse for undersøgelser af 
vindmøllers sundhedsmæssige konsekvenser. 
 
 
Der har tidligere været ansøgt om to mulige vindmølleområder ved 
Vinge. Klima- og Miljøudvalget drøftede ansøgningerne på et møde 
den 25. februar 2016. Udvalget besluttede, at der bl.a. skulle 
arbejdes videre med en nærmere afklaring af de to projekter ved 
Vinge, og at ansøgerne blev opfordret til at samarbejde. Den 1. juni 
2017 besluttede Klima- og Miljøudvalget, at der i 2017 ikke arbejdes 
videre med de prioriterede vindmølleprojekter herunder de to 
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Undrer sig over, at PlanEnergi både skal rådgive ansøger og Viborg 
Kommune. Stiller spørgsmål ved, hvor mange af PlanEnergis 
rapporter, der anbefaler et nej til vindmøller.  
 
 
 
 
Håber, at Viborg Kommune lytter til bekymringerne og dropper 
projektet.  
 

projekter ved Vinge. I 2018 modtog kommunen en samlet 
ansøgning om opstilling af vindmøller ved Vinge. 
 
 
Ifølge miljøvurderingsloven skal bygherre levere en 
miljøkonsekvensrapport, som er udarbejdet af kvalificerede og 
kompetente eksperter. Ifølge planloven kan kommunalbestyrelsen 
forlange, at en bygherre yder kommunen bistand til en plans 
udarbejdelse herunder miljøvurderingen af planerne.  
 
 
 

16. 
Nancy Knudsen 

Mener, at opsætning af vindmøller er et fælles anliggende, hvor 
mindretallet i kommunen beskyttes og tages alvorligt.  
 
 
Bemærker, at etablering af grøn energi skal baseres på en 
bæredygtig løsning for alle med gennemtænkte, moderne og 
intelligente teknologier, som indgår i det samlede nationale 
energisystem.  
 
 
Påpeger, at en strategi for Viborg Kommune og Apple kunne være 
at hindre frustrerede borgere ved at undlade opstilling af vindmøller 
og etablering af biogasanlæg i udkantsområder med høj rekreativ 
værdi. 
 
 
 
 
 
Bemærker, at områderne for de pågældende anlæg er i et 
bevaringsværdigt landskab med et rigt fugle- og dyreliv samt 
fortidsminder. 
 
 
Mener, at det er forkert at opsætte vindmøller på land med en lav 
energieffekt, og foreslår en alternativ løsning, hvor Viborg 
Kommune anlægger solceller på egne ejendomme og at Apple 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Byrådet har besluttet at undersøge flere muligheder for placering af 
vindmøller med udgangspunkt i konkrete ansøgninger om opstilling 
af vindmøller. For byrådsperioden 2018-2021 er der indgået en 
konstitueringsaftale, hvoraf det fremgår, at der vil være fokus på at 
reducere brug af fossile brændstoffer til fordel for alternative 
energiformer bl.a. biogasanlæg, solceller, vindmøller og 
overskudsvarme. 
 
 
Vindmøllernes påvirkning af landskab, fortidsminder, fugle- og 
dyreliv skal undersøges og vurderes i miljørapporten.  
 
 
 
Viborg Kommune har strategisk fokus på flere muligheder for 
alternative energiformer.  
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samarbejder med en koncern, der opstiller havvindmøller eller 
solceller for at dække datacentrets energiforbrug.  
   
 
Henstiller til, at Viborg Kommune tager følgende punkter i 
betragtning: 

• At vindmøllebekendtgørelsen ikke beskytter naboer mod 
støj fra vindmøller. 

• At vindmøllebekendtgørelsen ikke beskytter naboer mod 
den faktiske lavfrekvente støj. 

• At støj fra vindmøller har negative effekter på menneskers 
helbred. 

• At de definerede grænseværdier for vindmøllestøj er 
utilstrækkelige og medfører sundhedsrisici. 

• At skyggekast medfører tab af livskvalitet. 

• At vindmøller truer dyrelivet og forstyrrer freden. 

• At vindmøller på land er en forældet teknologi. 
 
  
Foreslår, at følgende undersøges: 

• At der inden for en afstand af 2 km af vindmøllerne 
beregnes, hvor mange personer der vil blive generet og få 
ødelagt nattesøvnen af støj fra vindmøllerne. 

• At byggestandarden for beboelsesejendommene i en 
afstand af 2 km af vindmøllerne gennemgås for at vurdere 
påvirkningen af lavfrekvent støj. 

 
 
Mener, at følgende skal belyses i miljørapporten: 

• Argumentet for at danske vindmøllenaboer skal belastes 
mere af skyggekast end tyske vindmøllenaboer. 

• Vindmøllernes påvirkning af trafiksikkerhed i området. 

• Nationale og internationale aftaler om beskyttelse af Natura 
2000-områder, og arter der er omfattet af 
fuglebeskyttelsesområder herunder tajgasædgås, havørn 
og sangsvane. 

• Visualiseringer af vindmøllerne fra udvalgte steder omkring 
Tjele Langsø på Det Rekreative område, Vammen 
Camping, Vinge, Fastrup, Bigum, Vammen, Tjele Møllevej 
og Sjørring samt fra badebroerne. 

 
 
 
 
Vindmøllernes støj- og skyggekastpåvirkning skal undersøges og 
vurderes i miljørapporten. Det er en forudsætning, at vindmøllerne 
kan overholde gældende bekendtgørelse om støj herunder 
lavfrekvent støj og kommuneplanens retningslinje om maksimalt 10 
timers skygge om året (reel skyggetid), for at planerne kan 
vedtages. I miljørapporten skal det påvises, at støjgrænserne 
overholdes. 
Miljørapporten skal redegøre for undersøgelser af vindmøllers 
sundhedsmæssige konsekvenser. 
Vindmøllernes påvirkning af dyrelivet i området skal undersøges og 
vurderes i miljørapporten.  
 
 
 
 
Støjpåvirkningen fra vindmøllerne skal undersøges og vurderes i 
miljørapporten i henhold til gældende bekendtgørelse om støj. 
Bekendtgørelsen fastsætter grænseværdier for støj og lavfrekvent 
støj. 
 
 
 
 
 
Vindmøllernes skyggekastpåvirkning skal belyses og vurderes i 
miljørapporten. 
Vindmøllernes påvirkning af trafiksikkerhed skal belyses og 
vurderes i miljørapporten. Der skal bl.a. laves en risikovurdering for 
isafkast, havari og skyggekast.  
Vindmøllernes påvirkning af tajgasædgåsen og andre relevante 
fuglearter i området vil blive belyst og vurderet i miljørapporten. 
Viborg Kommune vil i behandlingen af ansøgningen forholde sig til 
det, der er implementeret i dansk lovgivning vedr. vindmøller og 
sædgås. Det er derfor kun disse forhold, der vil blive medtaget i 
miljørapporten. Hensigtserklæringer og aftaler som den danske stat 
har indgået, der ikke er implementeret i dansk lovgivning vil derfor 
ikke blive behandlet. 
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Stiller spørgsmål ved, hvorfor et område skal bære en stor del af 
Viborg Kommunes energipolitik. 
  
 
 
 
Påpeger, at området i Vinge tidligere er fundet uegnet til placering 
af vindmøller i den foregående byrådsperiode. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Påpeger, at 0-løsningen vil være ingen opstilling af vindmøller ved 
Vinge.  

Miljørapporten skal indeholde visualiseringer af vindmøllerne set fra 
forskellige steder bl.a. skal vindmøllerne visualiseres fra Det 
rekreative område, Vammen Camping, Vinge, Vammen og Tjele 
Møllevej. 
 
 
Byrådet har besluttet at undersøge flere muligheder for placering af 
vindmøller med udgangspunkt i konkrete ansøgninger om opstilling 
af vindmøller. Viborg Kommune har strategisk fokus på flere 
muligheder for alternative energiformer.  
 
 
Der har tidligere været ansøgt om to mulige vindmølleområder ved 
Vinge. Klima- og Miljøudvalget drøftede ansøgningerne på et møde 
den 25. februar 2016. Udvalget besluttede, at der bl.a. skulle 
arbejdes videre med en nærmere afklaring af de to projekter ved 
Vinge, og at ansøgerne blev opfordret til at samarbejde. Den 1. juni 
2017 besluttede Klima- og Miljøudvalget, at der i 2017 ikke arbejdes 
videre med de prioriterede vindmølleprojekter herunder de to 
projekter ved Vinge. I 2018 modtog kommunen en samlet 
ansøgning om opstilling af vindmøller ved Vinge. 
 
 
Miljørapporten skal indeholde en beskrivelse af et 0-alternativ, hvor 
vindmølleprojektet ikke gennemføres. 
 

17. 
Dorte Junker Thomsen 

Mener, at opstillingen af vindmøller vil ødelægge meget store 
miljømæssige værdier for området herunder (17) ejendom. 
 
 
Beskriver naturen og dyrelivet på (17) ejendom.  
 
 
Bemærker at ejendommen flittigt besøges af studerende fra Aarhus 
Universitet og Landbohøjskolen. 
 
 
Mener, at opstilling af vindmøller vil ødelægge livet i og omkring 
søen, og at tilladelse til projektet vil være på bekostning af unikke 
naturværdier.  
  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Vindmøllernes påvirkning af omgivelserne herunder landskab, natur 
og dyre- og fugleliv skal undersøges og vurderes i miljørapporten.  
Derudover skal miljørapporten redegøre for undersøgelser af 
vindmøllers sundhedsmæssige konsekvenser. 
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Henviser til teksten om ”grøn ordning” på Viborg Kommunes 
hjemmeside, og nævner de kriterier byrådet har vedtaget for grøn 
ordning. Påpeger, at projektet ikke er i overensstemmelse med 
disse kriterier.  
 
 
 
 
 
 
Protesterer mod, at der meddeles tilladelse til, at der kan opføres 8-
10 vindmøller ved Vinge.  
 

 
 
Jf. lov om fremme af vedvarende energi har Energi-, forsynings- og 
klimaministeren haft oprettet en ”grøn ordning” der skulle yde 
tilskud til initiativer, som blev iværksat for at fremme lokal accept af 
opstillingen af nye vindmøller på land, der blev nettilsluttet i 
perioden fra og med den 21. februar 2008 til og med den 20. 
februar 2018. Tilskudsordningen er ikke længere gældende. 
Teksten om ”grøn ordning” er blevet fjernet fra Viborg Kommunes 
hjemmeside.  
 
 
 

 


